



**ОТЕЧЕСТВЕННЫЕ И МИРОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ
УГОЛОВНО-ПРАВОВОЙ НАУКИ**

**~~THEORY, HISTORY AND PRACTICE OF LEGAL
REGULATION OF PUBLIC RELATIONS~~**

КАРКОШКО ЮРИЙ СЕРГЕЕВИЧ

Старший преподаватель кафедры
уголовного процесса Екатеринбургского
филиала ФГКОУ ВО «Московская академия
Следственного комитета
Российской Федерации»
e-mail: yskar74@mail.ru

KARKOSHKO YURI SERGEEVICH

Senior Lecturer of the Department
of Criminal Procedure of the Yekaterinburg
branch of the Moscow Academy
of the Investigative Committee
of the Russian Federation
e-mail: yskar74@mail.ru

ПРОБЛЕМЫ СТАДИИ ВОЗБУЖДЕНИЯ УГОЛОВНОГО ДЕЛА

PROBLEMS OF THE CRIMINAL CASE INITIATION STAGE

Аннотация. Актуальность данной статьи определяется необходимостью проанализировать изменения, которые произошли в течение последних 20 лет в Уголовно-процессуальном кодексе в части стадии возбуждения уголовного дела.

В статье рассматриваются вопросы, которые являются предметом многолетнего обсуждения будущего стадии возбуждения уголовного дела. Видится, что обсуждаемый процесс может развиваться в нескольких формах

Стадия возбуждения уголовного дела необходима в случае, когда инициатором уголовного преследования является государство, в таком случае сообщение о преступлении должно быть подвергнуто проверке, что в первую очередь будет отвечать интересам подозреваемого. В ситуациях, когда гражданин подает заявление в правоохранительные органы самостоятельно, например, в случае кражи или мошенничества, процедура возбуждения уголовного дела может быть подвергнута упрощению.

Автор делает вывод о том, что современные проблемы данной стадии могут быть решены только при развитии системы уголовного судопроизводства в целом.

Ключевые слова: возбуждение уголовного дела, досудебное производство, достаточные данные, гуманизация уголовного права, комплексный подход, соблюдение прав.

Abstract. The relevance of this article is determined by the need to analyze the changes that have occurred over the past 20 years in the Criminal Procedure Code in terms of the stage of initiation of a criminal case.

The article deals with issues that are the subject of many years of discussion of the future stage of the initiation of criminal proceedings. It seems that the process under discussion can develop in several forms

The stage of initiation of a criminal case is necessary in the case when the initiator of criminal prosecution is the State, in which case the report of the crime must be checked, which will primarily meet the interests of the suspect. In situations where a citizen submits an application to law enforcement agencies independently, for example, in the case of theft or fraud, the procedure for initiating a criminal case may be simplified.

The author concludes that the current problems of this stage can be solved only with the development of the criminal justice system as a whole.

Keywords: initiation of criminal proceedings, pre-trial proceedings, sufficient data, humanization of criminal law, integrated approach, observance of rights. **Keywords:** mega science, problems, protection of rights, legal risks, accounting, minimization, administration